

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered
or filed and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 118

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

*Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations*

VOLUME 118

1952

I. Nos. 1592-1608
II. Nos. 381-383

TABLE OF CONTENTS

1

*Treaties and international agreements
registered from 1 January 1952 to 15 January 1952*

	<i>Page</i>
No. 1592. World Health Organization and Denmark:	
Agreement for the establishment of a tuberculosis immunization research centre. Signed at Copenhagen, on 30 November 1951, and at Geneva, on 5 December 1951	3
No. 1593. World Health Organization and India:	
Agreement for assistance in connexion with the carrying out of epidemiological investigations in cholera. Signed at New Delhi, on 25 October and 1 November 1951	13
No. 1594. World Health Organization and India:	
Agreement for the FAO/WHO joint project to increase food production and raise standards of health in the area of the Terai-Bhabar-Bilaspur Kichha in the Uttar Pradesh, India. Signed at New Delhi, on 11 and 22 October 1951	27
No. 1595. World Health Organization and Panama:	
Basic Agreement for health projects in the Republic of Panama. Signed at Panama, on 9 November 1951, and at Washington, on 26 November 1951	43
No. 1596. Food and Agriculture Organization of the United Nations, World Health Organization, and Costa Rica, El Salvador, Guatemala, Honduras and Panama:	
Agreement relating to technical assistance for extending the training facilities of the Institute of Nutrition for Central America and Panama for nutrition workers. Signed on 23, 25 and 28 May, 1 and 21 June, 25 July and 2 August 1951	57
No. 1597. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Denmark:	
Exchange of notes (with appendix) constituting an agreement regarding the use of Danish telegraph and telephone services. Copenhagen, 6 and 20 January 1947	73

*Traité et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies*

VOLUME 118

1952

I. Nos 1592-1608
II. Nos 381-383

TABLE DES MATIÈRES

I

*Traité et accords internationaux
enregistrés du 1^{er} janvier 1952 au 15 janvier 1952*

	<i>Pages</i>
N° 1592. Organisation mondiale de la santé et Danemark :	
Accord relatif à la création d'un centre de recherches sur l'immunisation contre la tuberculose. Signé à Copenhague, le 30 novembre 1951, et à Genève, le 5 décembre 1951	3
N° 1593. Organisation mondiale de la santé et Inde :	
Accord relatif à la fourniture d'une assistance en matière de recherches épidémiologiques sur le choléra. Signé à New-Delhi, le 25 octobre et le 1 ^{er} novembre 1951	13
N° 1594. Organisation mondiale de la santé et Inde :	
Accord relatif au programme commun de la FAO et de l'OMS destiné à augmenter la production alimentaire et à élever le niveau sanitaire de la région de Terai-Bhabar-Bilaspur Kichha, dans l'Uttar Pradesh (Inde). Signé à New-Delhi, les 11 et 22 octobre 1951	27
N° 1595. Organisation mondiale de la santé et Panama :	
Accord de base relatif à des programmes sanitaires dans la République de Panama. Signé à Panama, le 9 novembre 1951, et à Washington, le 26 novembre 1951	43
N° 1596. Organisation des Nations Unies pour l'alimentation et l'agriculture, Organisation mondiale de la santé et Costa-Rica, Salvador, Guatemala, Honduras et Panama :	
Accord relatif à la fourniture d'une assistance technique en vue de renforcer les services de l'Institut de nutrition de l'Amérique centrale et du Panama destiné à la formation des nutritionnistes. Signé les 23, 25 et 28 mai, les 1 ^{er} et 21 juin et les 25 juillet et 2 août 1951	57
N° 1597. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Danemark :	
Échange de notes (avec annexe) constituant un accord relatif à l'utilisation des services télégraphiques et téléphoniques danois. Copenhague, 6 et 20 janvier 1947	73

	<i>Page</i>
No. 1598. Denmark and Italy:	
Commercial Agreement. Signed at Rome, on 24 October 1951	91
 No. 1599. Netherlands and United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland:	
Exchange of notes constituting an agreement regarding the carriage of dangerous goods in aircraft. The Hague, 17 May 1951	
Exchange of notes constituting an agreement extending the above-mentioned Agreement to the overseas territories of the Kingdom of the Netherlands. The Hague, 11 and 17 October 1951	103
 No. 1600. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Italy:	
Exchange of notes (with annex) constituting an agreement concerning the disposal of Italian private property in Cyrenaica and Tripolitania. London, 28 June 1951	115
 No. 1601. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Italy:	
Exchange of notes (with annex) constituting an agreement concerning the disposal and future administration of Italian private property in Cyrenaica. Rome, 7 November 1951	133
 No. 1602. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Italy:	
Exchange of notes constituting an agreement regarding the carriage of dangerous goods in aircraft. Rome, 24 October 1951	143
 No. 1603. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and France:	
Special Agreement for submission to the International Court of Justice of differences concerning sovereignty over the Minquiers and Ecrehos islets. Signed at London, on 29 December 1950	149
 No. 1604. United Nations, Food and Agriculture Organization of the United Nations, International Civil Aviation Organization, International Labour Organisation, United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization and World Health Organization (members of the Technical Assistance Board) and Haiti:	
Basic Agreement for the provision of technical assistance. Signed at Port-au-Prince, on 28 June 1951	154

	<i>Pages</i>
N° 1598. Danemark et Italie :	
Accord commercial. Signé à Rome, le 24 octobre 1951	91
N° 1599. Pays-Bas et Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord :	
Échange de notes constituant un accord concernant le transport aérien des marchandises dangereuses. La Haye, 17 mai 1951	
Échange de notes constituant un accord étendant aux territoires d'outre-mer du Royaume des Pays-Bas l'Accord susmentionné. La Haye, 11 et 17 octobre 1951	103
N° 1600. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Italie :	
Échange de notes (avec annexe) constituant un accord relatif au sort des biens privés italiens en Cyrénaïque et en Tripolitaine. Londres, 28 juin 1951	115
N° 1601. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Italie :	
Échange de notes (avec annexe) constituant un accord concernant le sort et l'administration future des biens privés italiens en Cyrénaïque. Rome, 7 novembre 1951	133
N° 1602. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Italie :	
Échange de notes constituant un accord concernant le transport aérien des marchandises dangereuses. Rome, 24 octobre 1951	143
N° 1603. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et France :	
Compromis soumettant à la Cour internationale de Justice les différends concernant la souveraineté sur les îlots des Minquiers et des Écréhous. Signé à Londres, le 29 décembre 1950	149
N° 1604. Organisation des Nations Unies, Organisation des Nations Unies pour l'alimentation et l'agriculture, Organisation de l'aviation civile internationale, Organisation internationale du Travail, Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture, Organisation mondiale de la santé (membres du Bureau de l'assistance technique) et Haïti :	
Accord de base d'assistance technique. Signé à Port-au-Prince, le 28 juin 1951	155